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Typ av möte: 

Mötesdatum: 

Plats: 

Närvarande: 

Naturvårdsrådet 

2017-09-25, Kl. 16.00 – 18.00 

Nyckelvikens gårdsplan 

Naturskyddsföreningen i Nacka: 
Boo Miljö och Naturvänner: 
Nacka Miljövårdsråd: 
Skuruparkens vänner:  
Ältasjöns Fiskevårdsområdesförening: 
Boo Fiskevårdsområdesförening:  
Föreningen Rädda Ältasjön:  

Förtroendevalda: 
Björn Strehlenert (C), Ordförande: 
Peter Zethraeus (M), 1:e vice ordförande: 
Anne Magnusson (MP), 2.e vice ordförande: 

Tjänstemän: 
Kristina Petterqvist, Chef Enheten för drift- och förvaltning 
Finn Cederberg 
Bengt Söderqvist 
Heidi Swahn 

Nr Ansvarig 

1. Välkomnande på gårdsplanen i Nyckelviken

Björn Strehlenert välkomnade alla till rådets 10 årsjubileum.

Björn Strehlenert 

2. Promenad kring gården Bengt Söderqvist 

En kortare rundvandring i centrala delarna av Nyckelviken inledde
mötet.

3. Nyckelviken då och nu
Bengt Söderqvist pratade om hur

Det var välbesökt redan för 32 år sedan när jag började i Nyckelviken
men man märker att det är fler människor här framförallt kvällar och
helger och juli är massor med turister som vill ut och se vad detta är för
en natur/kulturskatt. Kul tycker jag. 1000 pers i snitt/dygn och om 10
år troligen tredubbelt har det tagits fram siffror på.

Ekonomin är annorlunda – det är stor förändring på medel för området
och jag hoppas att de många förbättringsåtgärderna uppskattas av de

Bengt Söderqvist 
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flesta; Djurstallar, hagstaket, skogsvård, gångvägar, bilväg, belysning, 
bom, skogsmöbler, grillplatser, utegym, service etc. 
 
Verksamheten som reservatet erbjuder har utökats –Lilla lantbruks- 
skolan för förskolebarn till exempel. 5500 nackabarn har deltagit 
genom åren. Vi har även utökat ponnyridningsverksamhet och 
möjlighet att även hyra hästar. 
 
Förslag finns att ytterligare utveckla och utöka exempelvis LSS för äldre 
barn. 
 
Jordbruksverket anser att visningsgården med alla djur för sin storlek är 
en av landets bästa. 
 
Musik och teater bör det införas mera av. Förslag finns. 
 
Det gäller nu att möta det ökade besökstrycket med logistiktänk -bilar, 
ev buss eller tågbana och hålla alla gång och bilvägar i topptrim.  
Bevakning och rondering av vaktbolag, kameror etc! 
 
Vi som arbetar med området är välutrustade med bra fordon, maskiner, 
utrustning. 
 

4.  Ronny Fors, Naturskyddsföreningen i Nacka & Kerstin Lundén, Boo 
Miljö och Naturvänner Reflekterade över rådets arbete förr, nu och i 
framtiden. 
 
Under de senaste 10 åren är det framförallt exploateringstrycket som 
ökat kraftigt och har utgjort och utgör ett hot mot kommunens 
naturområden.  
 
Bättre kunskapsunderlag för natur- och miljövärden inför alla 
planbeslut krävs och bättre skydd för kommunens vegetation, mark 
och vatten behövs. När Nacka bygger stad ökar behovet av 
naturområden för rekreation och slitaget på befintliga naturområden 
ökar. Park kan inte ersätta natur. Var finns kommunalråden i dessa 
frågor? 
 
Positivt är att underlagen Kustprogram och Grönstrukturprogram 2011 
togs fram till Översiktsplanen 2012 Hållbar framtid i Nacka. Dessa 
skulle vara ”levande dokument”, dvs uppdateras kontinuerligt och 
följas upp i detaljplaneringen med t ex stärkande av gröna samband. 
Detta saknar vi. 
Kommunen har antagit sex lokala miljömål: begränsad klimatpåverkan; 
frisk luft; giftfri miljö; rent vatten; god bebyggd miljö; ett rikt växt- och 

Ronny Fors & 
Kerstin Lundén  
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djurliv. Det är nu viktigt att dessa ambitiösa och allmänt formulerade 
mål preciseras och blir konkreta i detaljplaneringen. 
 
Nacka kommun har testat värderingsmetoder som ekosystemtjänster 
och grönytefaktorer i planeringen. Bra initiativ, men hur går 
kommunen vidare med dem? 
 
Flera större sammanhängande naturområden har fått skydd som 
naturreservat och fler är på gång, vilket är bra. Andra värdefulla 
naturområden har under de senaste tio åren gått förlorade som stora 
delar av Tollare och Telegrafberget. Arbete kvarstår i Nacka-
Värmdökilen att skydda markerna i Boo; Rensättra, Mensättra och 
Ramsmora. Centralt i Nacka vill vi se skydd för Ryssbergen och 
områdena kring Nacka vattentorn. 
 
Av de mindre naturområdena ligger många på kommunal mark. 
Naturvärden behöver inventeras och skyddas i detaljplanerna. I gamla 
detaljplaner saknas helt skyddande planbestämmelser för vegetation, 
mark och vatten. En uppdatering är nödvändig. 
 
Likaså behövs inventeringar för grönstrukturen på privata tomter, på 
fastighetsmark, som kanske utgör den största arealen. Ökad förtätning av 
villaområdena innebär en stor förlust av grönstruktur genom framför allt 
mindre tomtstorlekar. Vi ser en ökad tendens med utbrutna mindre 
detaljplaner ur större planområden, vilket är olyckligt. 
 
I bygglovshandläggningen sker den avgörande tolkningen och prövningen 
av detaljplanernas bestämmelser och planernas intentioner. Om marklov 
ges för fällning av 20 - 60 träd på enskild villatomt kan det knappast sägas 
uppfylla intentionen att bevara ett lummigt trädrikt villaområde. 
Detaljplanerna måste bli tydligare. 
 
Det är viktigt att större och mindre naturområden inte naggas i kanten. 
 
Vi vill                                                                                                                                                                         
- att kommunen arbetar fram en naturvårdsplan, en översiktsplan för 
naturvården i kommunen, där sammanhang och spridningskorridorer 
beskrivs. 
- att alla detaljplaner uppdateras och ges bättre skydd i 
planbestämmelserna för vegetation, mark och vatten. 
 

5.  Mötet avslutades  
Nästa möte 4 december, skicka in förslag på punkter senast två veckor 
innan mötet. 

 

 


